
Dank u wel voorzitter, goeiemiddag allemaal, 

Bijna een jaar geleden, op de eerste themabijeenkomst over dierenwelzijn, bleek er 
Statenbreed de wens te bestaan dat de daar toen insprekende organisaties gezamenlijk 
een voorstel zouden doen hoe te komen tot een duurzame, dierwaardige veehouderij.  

Een half jaar geleden presenteerden de vandaag aanwezige partijen - ZLTO, POV, BMF, 
Dierenbescherming en in gedachten Caring Farmers – daadwerkelijk hun gezamenlijke 
voorstel, mét een pleidooi voor een integrale aanpak als pad naar een dierwaardige 
veehouderij binnen natuur- en milieugrenzen en met een goed verdienvermogen voor 
boeren. 

Er was veel lof, van voorzitter Elbert Roest van het Convenant Dierwaardige Veehouderij, 
van landbouwgedeputeerde Oudenhoven en uit uw Staten. De bestuurlijke belofte was 
dat er snel vervolg aan dit maatschappelijke initiatief zou worden gegeven, zodat 
Brabant op dit dossier een voortrekkersrol kon vervullen. Maar ná de hulde en het 
applaus werd het stil, héél stil! 

Tóch zijn de ogen van Nederland op Brabant gericht. Onze provincie is bij uitstek 
dichtbevolkt qua mensen én dieren. Nergens is de nood aan een doorbraak zó groot. 
Vandaar dat ik - namens de hier aanwezige maatschappelijke organisaties - vandaag 
opnieuw uw aandacht vraag. 

Zoals bekend moet landbouwminister Wiersma vóor 1 juli Algemene Maatregelen van 
Bestuur afkondigen voor de sectoren varkens, pluimvee, vleeskalveren en melkvee. 
Deze AMVB’s beschrijven hoe een dierwaardige veehouderij er in 2040 uit zou moeten 
zien volgens de normen van de Raad voor Dierenaangelegenheden. 

Een aantal belangenorganisaties hebben elkaar onlangs ook landelijk weten te vinden in 
een advies over het instellen van een onafhankelijke Autoriteit Dierwaardigheid die de 
invoering, borging en bewaking van afspraken rond dierwaardigheid gaat organiseren. 

Zo’n gezamenlijke aanpak van overheid, maatschappelijke organisaties en sectoren 
biedt ook inspiratie voor de provincie Brabant. Het ligt voor de hand dat u gebruik maakt 
van de bereidwilligheid van maatschappelijke partners om constructief in gesprek te 
gaan en samen te werken aan realisatie van een dierwaardige veehouderij met minder 
emissies die ook nog rendabel is. Een langdurig en complex proces dat ook in Brabant 
om regie vraagt. 

U als Staten kunt op doelen als dierwaardigheid en emissiereductie sturen, maar de 
realisatie daarvan is afhankelijk van de maatschappelijke partners, die garant kunnen 
staan voor draagvlak en borging van uiteenlopende belangen! En een integrale aanpak is 
uiteindelijk in het belang van boeren, burgers, dieren én natuur. 

Wij hopen allemaal op een snelle respons vanuit het college en vanuit u, als Staten. 
Dank u wel. 


